
SALFÖLD  KÖZSÉG  ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETE 
8256 Salföld, Kossuth u. 27.

Ikt.szám:  S- 4-21 /2011.

                                                            J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

Készült:  Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2011.  február 21.-i  nyilvános 
ülésén a salföldi faluház hivatalos helyiségében.  

Jelen vannak:  Fábián Gusztáv polgármester
           Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester 
           Somogyi Márk képviselő 

Meghívottak:    Soltész Attila címzetes főjegyző  3. napirendi ponttól. 
Kovácsné A. Katalin jegyzőkönyvvezető  1. és 2. napirendi pont
esetében megbízott jegyző. 

 Simonné Vitányi Mónika Víziközmű Társulat Elnöke

Jelen volt továbbá 10 helyi lakos. 

 
Fábián Gusztáv  polgármester :  Tisztelettel köszönti a megjelenteket. 
Megállapítja, hogy az 3 tagú képviselő-testületből 3 fő jelen van, így az ülés határozatképes. 
A képviselő-testület ülését  15.00  órakor megnyitja. 
Tájékoztatja a testületet, hogy Soltész Attila címzetes főjegyző a Tapolca és Környéke Kistérség 
Többcélú Társulása ülésén hivatalosan vesz részt. 

Ismerteti a  napirendet: 

1) A köztisztaságról és a szervezett köztisztasági közszolgáltatásról szóló rendelet 
felülvizsgálata.    

2) Telekadó rendelet felülvizsgálata. 
3) Salföld község szennyvízkezelés megoldása. 
4) Falugondnok részére mobiltelefon  biztosítása. 
5) Vagyonnyilatkozatokat Ellenőrző  Bizottság létrehozása. 
6) Salföldiek világtalálkozójának megbeszélése. 
7) Testvértelepülési kapcsolatok létrehozása.
8) Támasz Alapítvánnyal kapcsolatos pénzügyi igények. 
9) Támogatási kérelmek

      10./ Tatay Sándor Általános Iskola támogatásának elszámolási ügye. 
      11./  Vegyes ügyek. 

Fábián Gusztáv  polgármester  Javasolja, hogy az előbbiekben ismertetett napirendi pont tárgyalását a 
képviselő-testület fogadja el. Kéri, hogy szavazzon  a napirend elfogadásával kapcsolatban. 
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Salföld  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül  meghozta az alábbi 

26/2011. (II. 21.)  Kt.  határozat

Salföld   Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  2011.  február  21-i  nyilvános  ülésének 
napirendjét elfogadja az alábbiak szerint:

1. A köztisztaságról és a szervezett köztisztasági közszolgáltatásról szóló rendelet 
felülvizsgálata.    

2. Telekadó rendelet felülvizsgálata. 
3. Salföld község szennyvízkezelés megoldása. 
4. Falugondnok részére mobiltelefon  biztosítása. 
5. Vagyonnyilatkozatokat Ellenőrző  Bizottság létrehozása. 
6. Salföldiek világtalálkozójának megbeszélése. 
7. Testvértelepülési kapcsolatok létrehozása.
8. Támasz Alapítvánnyal kapcsolatos pénzügyi igények. 
9. Támogatási kérelmek

      10.  Tatay Sándor Általános Iskola támogatásának elszámolási ügye. 
      11.  Vegyes ügyek. 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 
Határidő: azonnal. 

1. A köztisztaságról és a szervezett köztisztasági közszolgáltatásról szóló rendelet   
felülvizsgálata.    

Fábián Gusztáv polgármester  A Veszprém Megyei Kormányhivatal 2010. évben felszólította az 
önkormányzatot,  hogy tárgyi  rendeletet  módosítsa,  mivel  a  folyékony hulladékkezelést  nem 
tartalmazza. A folyékony hulladék elszállítására fel kell kérni egy szállítót, aki elszállítja, ez 
folyamatban van, melyre Ábrahámheggyel és Balatonrendes községekkel közösen pályáztatnak. 
A napirendhez szükséges  anyag  a  Veszprém Megyei  Kormányhivataltól  még   nem érkezett 
meg. 

2. Telekadó rendelet felülvizsgálata.   

Fábián Gusztáv polgármester A képviselő-testületi tagok az alábbi anyagot kapták meg:  
2011. január 20-i Képviselő-testületi ülésen döntés született arról, hogy a Körjegyzőség készítse elő a 
módosított telekadó rendelet tervezetét.
A rendeletben a kért változtatások átvezetésre kerültek.
A megbeszélt változtatásokon túlmenően jogszabálysértőnek bizonyult az adómentesség a) pontja 
mely szerint:
Mentes a telekadó kötelezettség alól: a teleknek a rajta lévő épület rendeltetésszerű használatához 
szükséges része, amely az önkormányzat megállapítása szerint 1500 m2.

A Veszprém Megyei Kormányhivatal álláspontja szerint, - melyet alátámaszt a 116/2009.(XI.20.) AB 
határozat is – a beépített területek a telekadóban nem adóztathatók. Ezáltal az adómentesség ezen 
pontját a rendelet módosítás időpontjában el kell törölni.
Mivel a rendelet módosítás nagyrészt az adómentesség tárgykörére vonatkozik, az azzal kapcsolatos 
változások, ha az adózót hátrányosan érintik csak 2012. január 1. napjától léphetnek hatályba.
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A rendeletalkotás módja az eltelt évek alatt nagy mértékben megváltozott, ez indokolja, hogy a 
rendelet nem tartalmazza az 1990.évi C. törvény vonatkozó részeit valamint a jogharmonizációs 
záradékot sem.
Telekadó: Az adó alapja a telek m2-ben számított területe.
2011. évben az adó évi mértéke 20 Ft/m2.
A  20  Ft-os  adómérték  a  12/2005.(XII.14.)  számú  rendelettel,  2006.  január  1.napjától  került  
bevezetésre.
A helyi adókról szóló – többször módosított - 1990.évi C. törvény 22.§ a) pontja szerint az adó évi 
mértékének felső határa 200 Ft/m2.
Az Önkormányzat által megállapított 20 Ft/m2-es adómérték a törvényi felső határ 10 %-a.

A 12/2005.(XII.14.) számú rendelet módosításai:
 A bevezető rész szövegének megváltozása és a 12.§ törlése a Veszprém Megyei 

Kormányhivatal kérésére.
 1.§, 2.§, 3.§, 4.§, 5.§, 6.§ és a 8.§. törlése mivel a helyi rendelet nem tartalmazhatja az 

1990.évi C. törvényből kiemelt részleteket.
 A 7.§ a),b) és c) pontjának törlése a Képviselő-testület döntése alapján.

A telekadó rendelet tervezetét felolvassa. 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester  Egyetért a rendelet módosításával.

Fábián Gusztáv polgármester  Szavazásra bocsátja, aki támogatja azt, hogy a telekadó 
rendelettervezete elfogadásra kerüljön  az kézfeltartással szavazzon. 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül megalkotta  az alábbi  

4/2011. /II. 25./  r e n d e l e t é t  
a telekadóról. 
/ 1. sz. mell. / 

Fábián Gusztáv polgármester   Tájékoztatja a testületet a helyi adók nyilvántartásáról, melyet a hivatal 
készített az alábbiak szerint és felolvassa: 
A Körjegyzőség átvette Salföld Önkormányzat helyi adók számítógépes nyilvántartását.
A nyilvántartás előzetes vizsgálatánál megállapítottuk, hogy a nyilvántartás teljes körű vizsgálata 
szükséges, mivel a 2010.évi változások nem kerültek feldolgozásra sem a helyi adókban, sem a 
gépjárműadóban. Az ellenőrzést 2008, 2009. évek vonatkozásában is el kell végezni annak érdekében, 
hogy a 2011.évben kötelezően kiküldendő egyenlegértesítések valós adatokat tartalmazhassanak.
Az adószámlák egyeztetéséhez több esetben be kell vonnunk az adóalanyokat is.
Az esetleges kellemetlenségek miatt az Adóhatóság kéri az adóalanyok megértését és türelmét.

Soltész Attila címzetes főjegyző  15.30 órakor megérkezik. 

3. Salföld község szennyvízkezelés megoldása.   

Fábián Gusztáv polgármester   E tárgyban a képviselő-testület határozatot hozott arról, hogy a 
szennyvízcsatornát az összes belterületi ingatlanon kívánják megoldani. Csak olyan Víziközmű 
Társulatot fogadnak el, amelyben az összes belterületi ingatlan mint érdekeltségi egység szerepel.  
A községben három lehetőség van a  szennyvízkezelés  megoldására: - csatorna – egyedi  házi 
szennyvízkezelő berendezések – zárt szennyvíztartály szippantással.  
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A  Belügyminisztérium   Területrendezési  és  Településügyi  Főosztályától   tájékoztatót  kaptak 
januárban,  hogy  felülvizsgálják  2009.  évi  kormányhatározat  alapján  a  balatoni  kistelepülések 
szennyvízkezelési programját, ez megtörtént 2010. március 30-án. 

A program eredménye azt lett,  változott Salföld megítélése, hogy milyen megoldás lehetséges. 
 
A Balaton törvény alapján a szennyvízcsatorna megoldást  támogatta  a Magyar  Állam az uniós és 
magyar pályázatokkal. A kormány új koncepcióját felolvassa ami változott. A nem parti települések  
esetén  igazodni  kell  az  ország  teherbíró  képességéhez,  a  támogatási  lehetőségek  végességéhez,  a 
csatornaépítés  gazdaságosságához.  A Balaton törvény hatálya  alá  tartozó települések egy része  a  
gazdaságtalan  kiépítés  miatt  nem kap  támogatást,  még  ha  a  felszíni  víz  szempontjából  érzékeny 
területen helyezkedik  is el,   a források szűkössége miatt. 
Salföld bekerült a Balatoni kistelepülések szennyvízkezelési programjába érintett települések sorába.
A tájékoztató füzet január végén érkezett. Állami támogatást és uniós támogatást nem kapnak. Egyedi  
szennyvízkezelésre kapnak támogatást, amelyet lehet csoportosítani, pl. utcánként megoldani. 

A Balatoni Fejlesztési Tanács írt ki pályázatot, amelyet március 10-ig le kell adni. Egy hónap alatt  
nem lehet pályázatot beadni.  
Pénzbe  kerül,  mivel  pályázat  esetén  Települési  Szennyvízkezelési   Programot  kell  készíttetni  egy 
céggel, amely megállapítja, hogy a föld  mennyire tudja befogadni a tisztított szennyvízet, ezt három 
hétnél korábban  nem lehet megcsináltatni és egy millió forintba kerül. Erre az önkormányzatnak nincs  
pénze. Kísérletképpen egyet készíttethetne az önkormányzat a saját épületre bemutató jelleggel.

Somogyi Márk képviselő   A pályázattal kapcsolatban a projektmenedzsert felhívta. Meglévő épület 
esetén 90 %-os támogatást nyújtanak, újonnan épülőnél 50 %-osat, 15 fő feletti esetben a pályázat  
kiíró  veszi  át  ennek  a  lebonyolítását,  pl.  árajánlatot  kér  be.  15  fő  alatt  egyénileg  bonyolítják  a 
folyamatokat. A Települési Szennyvízkezelési  Programot támogatja a pályázat. 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester    Ő amit másképp értelmezett az, hogy egy egész utca pályázhat, 
mindenkinek  lehet  saját  szennyvíztisztítója.   15  fő  feletti  pályázatnál  szükség  van  a  Települési 
Szennyvízkezelési  Programra. Akik egyénileg intézik 15 fő alatt azoknak jegyzői hatáskörben kell  
engedélyt kérni, amennyiben a fogyasztás az évi 500 m3-t nem haladja meg. Nem kell engedélyeztetni 
csak jóváhagyatni a szennyvíztisztítót.  

Raffay Béla helyi lakos   A felszín alatti és felszín feletti víz állapotától függ, ha nem megfelelő a  
Vízügyi Igazgatóság engedélyezheti. Ő inkább írásban teszi meg a véleményét. 
Az önkormányzat hozott határozatot, hogy olyan csatornát fogad el ami az egész falura létesül, ennek 
ellentmond, hogy csak állandó lakosok pályáznak. 
Van már szennyvízcsatorna társulat is, ahhoz már csak csatlakozni kell. 

Fábián  Gusztáv  polgármester    Jogilag  van  egy  csatornatársulat.  A  csatornázást  államilag  nem 
támogatják,  ebből  kellene  kiindulni,  pályázatot  nem  lehet  beadni.  Nem  zárja  ki  a  magán 
csatornatársulat  létrehozását.  Az  önkormányzat  nem  tudja  az  önrész  összegét  felmutatni  egy 
elkülönített bankszámlán, 60-70 ingatlan esetében ingatlanonként  130 e. Ft-ot. 

Somogyi Márk Képviselő  Banki igazolás kell arról, hogy az összeg rendelkezésre áll. Ha a pályázat 
nem nyer az összeg az érdekeltek részére visszafizetésre kerül, ezt megállapodásban kell rögzíteni.  

Simonné Vitányi Mónika Víziközmű Társulat Elnöke     A tájékoztató füzet 12. oldalán le van írva, 
hogy újra  pályázhat Salföld és Öcs település. Ez az októberi pályázat volt, amin nem indultak. Öcs 
község  be  is  adta  a  pályázatot  és  nyert.  Nincs  leírva,  hogy nem lesz  lehetőség  az  „A”  változat  
megvalósítására.  Van még másik  öt település /Balatoncsicsó stb./ ahol ugyanez a probléma. 
Levelet kapott Hess Szilvia helyi lakostól, melyet felolvas és átad a jegyzőnek. / 2.sz.melléklet./
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Fábián Gusztáv polgármester    Hess Szilvia által kért tanulmánnyal kapcsolatban ő felhívta az illető 
hölgyet,  az önkormányzatnak akkor két  elutasított  pályázata  volt.  A kért  tanulmányt   már  két éve  
megrendelte az önkormányzat 250 e. Ft-ot fizetett érte. 
Két  tanulmányt  kell  készíteni  a  pályázathoz,  de  az  önkormányzat  nem pályázott.   A tanulmány :  
Csatorna és lekötés Ábrahámhegyre címmel készült volna, újabb 250 e. Ft-ot kellett volna fizetni. Ő 
nem kér olyan tanulmányt, amit a képviselő-testület elvetett. Ő erre írásban fog válaszolni. 

Gál Tibor helyi  lakos   Sok idős embernél még a víz sincs a házba bevezetve, azokkal mit  fognak 
csinálni. 

Somogyi  Győző   Az  önkormányzat  a  legutóbbi  ülésén  döntött,  hogy  az  A és  B változatra  nem 
pályázik. Nagyon sokan nem akarják a csatornát, 25 nyilatkozat van erről. Ő is ellenezte, mivel kicsi a 
lakosság  és  indokolatlanul  drága  lenne  és  folyamatosan  emelkedő  csatornadíjjal  járna.  Az  egyre 
öregedő  lakosságot  nem  szabad  terhelni.  Az  állam  nem  a  csatornát  erőlteti,  hanem  az  egyedi  
szennyvíztiszítót. 
Minden ingatlantulajdonos beadhat pályázatot nemcsak az állandó lakos. 
A  lakosságot  gyorsan  tájékoztatni  kellene  erről,  nyilatkoztatni  az  ingatlantulajdonosokat  és  ha  a 
nyilatkozat visszajött akkor dönteni, hogy pályáznak-e. 
Végtelenül drága a csatorna és műszaki problémákkal jár. Jövőre is lesz pályázat ha most erre nem 
sikerül beadni. 

Mátraházi  Zsuzsanna  alpolgármester    KDOP  pályázat  keretében  egyedi  szennyvíztisztítóra  lehet 
pályázni, egész falu pályázhat. Gétye egy mintatelepülés, erről van anyag, ott egyedi szennyvíztisztító  
van. Aki teheti a saját ingatlanára elindíthatja a pályázatot. 

Somogyi Márk Képviselő   Az egyedi szennyvíztisztító gazdaságosabb, a másik megoldás a befolyó 
vízet is szennyvíznek tekinti és drága az elvezetése. Az egyedinél a vízet el lehet szivárogtatni, és  
tisztítani ami jó locsolásra is. 

Kuti  Mária helyi  lakos   Kéri,  hogy a Víziközmű Társulat  ne terjessze,  hogy Salföldön nem lehet 
építkezni.  Egyedi  szennyvíztisztító  esetén  bárki  építkezhet,  sőt  olyan  megoldás  is  létezik,  ami 
kizárólag nyaralókra készült. 

Fábián  Gusztáv  polgármester    Salföld  nem tud  pályázni,  március  10-ig  nem lehet  beadni,  más 
pályázat pedig nincs kiírva. 
A tájékoztató füzetből minden ingatlantulajdonosnak rövid összefoglalót készítenek. Azon ingatlanon 
ahol nincs áram ott nem lehet pályázni, új építésű ingatlannál  650. e. Ft önrészt kell fizetni. A 130 e.  
Ft-ot  a  meglévő  ingatlanra  kérik,  mivel  itt  90  %-os  a  támogatás.  A  minisztériumtól  kérnek  egy 
dokumentumot, hogy Salföld pályázhat-e. Gétye községbe is elmehetnek és megtekinthetik, hogyan 
működik a csatorna. 
A  Víziközmű  Társulás  gondolja  át  a  létezését,  ha  nem lehet  pályázni  akkor  a  társulás  önerőből  
valósítsa meg. 

Raffay Béla  Állásfoglalást kell kérni, hogy ki lehet-e a szennyvízet locsolni és szikkasztani, a Vízügyi  
Igazgatóság adjon ezzel kapcsolatban állásfoglalást. A felette lévő háztól ne szivárogjon őrá. 

Simonné Vitányi Mónika Víziközmű Társulat Elnöke   Az állandó lakosoknak kell pályázni. Tudni 
kell, hogy itt szálláskiadók is vannak, napi két mosógép program futtatása javasolt,  tisztítószereket és  
klórtartalmú szereket nem lehet használni, csomó minden van benne ami elég nehézkes lenne. 
Szóba került, hogy a Rákóczi utcában nincs az áram bekötve, tehát az is kiesik. A telekadóról beszélt a  
képviselő-testület,  érdekes,  hogy  közmű  sincs  a  Rákóczi  utcában  a  szennyvízkezelése  se  lesz 
megoldva, ennek ellenére fizessen telekadót. 
A  tájékoztató  szerint  2011.  december  31-ig  kell  a  szennyvízkezelést  ott  megoldani,  ahol  az 
agglomerációba nem tartoznak és a tájékoztató füzet nem arról szól, hogy nem pályázhatnak. 
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Ő senkinek nem azt mondta, hogy nem lehet építkezni, hanem azt mondta, ahol egyedi szennyvíz-
csatorna van és megkapja rá az engedélyt, ott lehet építkezni. 

Fábián Gusztáv polgármester   Az utca kétharmad részében van villany, az önkormányzat folytatja a 
villamosítási kérdést, de nem haladtak előre, magánerőből mindenki bevezetheti a villanyt, és utána be 
lehet  vezetni az egyedi szennyvíztisztítót  és lehet építkezni. 

Somogyi Márk Képviselő  Raffay Béla mondta, hogy nem szeretné ha a házához folyna a szennyvíz, a 
szennyvízkezelési program erre is ki fog terjedni.

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester   Véleménye szerint az önkormányzat a maga ingatlanán kezdje 
meg a pályázatot.

Barcza Gábor   A salföldi major képviseletében elmondja, hogy a szennyvízcsatorna megoldása 
mellett vannak, ami megoldás lesz ahhoz alkalmazkodnak. 

Soltész Attila címzetes főjegyző  Célszerű elolvasni végig a pályázati felhívást. Itt elhangzott, hogy 
csak  állandó lakosok pályázhatnak, ez igaz, csak  nem ilyen formában. A pályázók körét 
tartalmazza a pályázati felhívás  5. oldal 5.bekezdése, amely  szerint kétféleképpen lehet 
pályázni. A pályázati kiírás A. változat esetén új építéshez kapcsolódó egyedi szennyvízkezelő 
berendezések vonatkozó jogszabályok alapján történő tervezéséhez, kiépítéséhez, 
elhelyezéséhez, a B változat esetén egy-egy település, településrész teljes szennyvízelvezetési 
rendszerének kiépítése egyedi szennyvízkezelő berendezések telepítésére, /tervezés +beépítés / 
lehet pályázni.  

Az  A változat esetén  állandó lakóhellyel rendelkező magánszemély nyújthat be pályázatot  csak új 
épület építéséhez, ebben az esetben 50 % támogatást nyerhet a kiépítéshez.  A település teljes 
szennyvízcsatorna kiépítésére is nyújtható be, település rész is nyújthat be, ezt a település dönti 
el, pl. egy utca az is település rész. Önkormányzati pályázat esetén nem kell állandó lakóhellyel 
rendelkezni. A 15 fő esetében, ha eléri a 15 főt akkor plussz jogosítványokat, plussz elbírálási 
célt ad, de nem  zárja ki ha 11 fő vagy pl. 8 fő pályázik. Elhangzott, hogy az  engedélyt 500 m3 
fogyasztás alatt a jegyző adja meg, de a felhívásban szerepel, hogy szakhatóságok bevonásával. 

Raffay Béla helyi lakos  A szennyvízkezelési program elkészítésére mi a határidő,  az egyedi 
szennyvíztisztítót  a csatornatársulás is magáévá tudja tenni. 

Fábián Gusztáv polgármester   Nincs határidő erre. 
Szavazásra bocsátja, aki támogatja azt, hogy tájékoztató levelet küldjenek ki Salföld község területén 
minden ingatlantulajdonos részére a szennyvízcsatorna bekötés pályázati lehetőségéről az 
kézfeltartással szavazzon. 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül meghozta  az alábbi

27/2011. (II. 21.)  Kt.  határozat

Salföld  Község Önkormányzat Képviselő-testülete tájékoztató levelet küld ki Salföld község 
területén minden ingatlantulajdonos részére a szennyvízcsatorna bekötés pályázati 
lehetőségéről.  

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 
Határidő: azonnal. 
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4. Falugondnok részére mobiltelefon  biztosítása.   

Fábián Gusztáv polgármester 
Kovács István falugondnok csak saját mobiltelefon eléréssel rendelkezik, de feladatának ellátásához 
szükség lenne hivatalos elérhetőségre is.
A telekommunikációs igények jobb kihasználása érdekében Salföld Önkormányzat a Körjegyzőséggel  
megállapodást kötött,  mobil telefon szolgáltatás igénybevételére. Ennek keretében két mobiltelefon 
előfizetéssel  rendelkezik,  a  polgármester  részére  teljes  és  az  alpolgármester  részére  havi  2000.-Ft  
összegben. Így az előfizetések csoportján belül az előfizetők egymással díjmentesen telefonálhatnak. 
Ebbe  a  csoportba  van  jelenleg  Ábrahámhegy  Önkormányzat,  Balatonrendes  Önkormányzat,  a 
Körjegyzőség hivatali telefonjai és néhány dolgozó telefonja is.  A mobiltelefon havi bruttó előfizetési 
díja 3738.-Ft. 

A mobiltelefon díjára 1.000 Ft összeget tud az önkormányzat felajánlani. 
Tájékoztatja a jelenlévőket, - mivel kérdéseként merült fel - , hogy a falugondnoknál lévő saját 
telefonján / 30-as előhívószámon / is bármikor hívható. 

Kovács István falugondnok  Kénytelen elfogadni az ajánlatot, nagy szüksége van a telefonra főleg ha 
valaki segítségre szorul. Reméli az összeg nem fog emelkedni. 

Soltész Attila címzetes főjegyző  A falugondnoknak a munkájához  telefonos elérhetőségre szükség 
van álláspontja szerint. Felveti azt a megoldást, hogy részletes számlát is lehet kérni a 
telefonhívásokról, melyből megállapítható mely hívások voltak szükségesek a munkájához. 
Előfordulhat olyan hívásmennyiség is, hogy az 1.000 Ft nem lesz elegendő a feladata elvégzéséhez. 

Fábián Gusztáv polgármester Szavazásra bocsátja, aki támogatja azt, hogy havi bruttó 1.000 Ft 
összeget fizet az önkormányzat a körjegyzőségnek a falugondnok telefondíjára, míg a 
telefonszámlából fennmaradó összeget a falugondnok vállalja,  az kézfeltartással szavazzon. 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül meghozta  az alábbi

28/2011. /II. 21./ Kt. határozat   

Salföld  Község Önkormányzat  a  telekommunikációs  igények jobb kihasználása  érdekében  a 
Körjegyzőséggel  megállapodást  köt,  mobil  telefon szolgáltatás  igénybevételére a falugondnok 
hivatali telefonon történő elérésére. Ennek érdekében mobiltelefon előfizetést rendel, mely havi 
előfizetési  díjból,  továbbá  az  ahhoz  kapcsolódó  plusz  szolgáltatási  díjból  (telefonszámla) 
maximum havi bruttó 1.000-Ft értékben fizet meg az önkormányzat  a Körjegyzőségnek, míg a  
telefonszámlából fennmaradó összeget Kovács István  vállalja.

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 
Határidő: azonnal

5. Vagyonnyilatkozatokat Ellenőrző  Bizottság létrehozása.   

Soltész Attila címzetes főjegyző 
Már több alkalommal volt napirenden a vagyonnyilatkozatot Ellenőrző Bizottság létrehozása, de az 
összeférhetetlenségről szóló törvényi előírások  továbbá a kis képviselő-testületi létszám  miatt döntés 
nem született. A Veszprém Megyei Kormányhivatal  22/395-3/2010. számú tájékoztatója alapján  a  
bizottság  feladatait  a  kisebb  képviselő-testületek  is  el  tudják  látni.  Javasolták,  hogy  a 
vagyonnyilatkozatokkal kapcsolatos feladatokat a teljes képviselő-testület lássa el. 
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Fábián Gusztáv polgármester   Időközben Szalai Eszter vállalta a bizottsági tagságot.
Ezenkívül még a vagyonnyilatkozatokat ellenőrző bizottságba tagként javasolja két képviselőtársát,  
Mátraházi Zsuzsanna alpolgármestert és Somogyi Márk Képviselőt. 
 Megkérdezi Szalai Esztert, hogy a tagságot vállalja-e? 

Szalai Eszter   A Vagyonnyilatkozatokat Ellenőrző Bizottsági tagságot vállalja. 

Fábián Gusztáv polgármester  Szavazásra bocsátja, aki támogatja azt, hogy a vagyonnyilatkozatokat 
ellenőrző bizottság tagja legyen Szalai Eszter, Mátraházi Zsuzsanna és Somogyi Márk, az 
kézfeltartással szavazzon. 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül meghozta  az alábbi

29/2011. /II. 21./ Kt. határozat   

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete  a vagyonnyilatkozatok nyilvántartására és 
ellenőrzésére létrehozott bizottságba az alábbi tagokat bízza meg.  

Mátraházi Zsuzsanna     Salföld, Rákóczi u. 48. 
Somogyi Márk             Salföld, Kossuth u. 1. 
Szalai Eszter Salföld, Petőfi u. 14. 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 
Határidő:  azonnal.

6. Salföldiek világtalálkozójának megbeszélése.   

Fábián Gusztáv polgármester   Felkéri Somogyi Győző helyi lakost a tájékoztatóra.

Somogyi Győző  Sok salföldi él külföldön és Kovács Józsefné több személlyel is tartja a kapcsolatot. 
Őt is  megkeresték,  hogy találkozót  szeretnének szervezni  az innen elszármazott  salföldiek.  Ezt  jó 
dolognak  tartja,  közösség  jön  létre,  amely  támogatóként  a  falu  mögött  van.  Gyűjtést  és  bált  is  
rendeznének, melyből a temető kerítését szeretnék megoldani. Javasolja, hogy az önkormányzat elvi  
döntést  hozzon  arról,  hogy  az  idén  megszervezi  a  találkozót  és  bízza  meg  Kovács  Józsefnét  a  
szervezésével.  A  találkozót  úgy  szeretnék  megszervezni,  hogy  az  önkormányzatot  anyagilag  ne  
terhelje, a költségeket a Salföld Szépítő Alapítvány vállalja. A találkozó alkalmából  egy „Krónikát”  
szeretnének kiadni. 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester   Jó ötlenek tartja, megnézik a pályázati lehetőségeket. 

Fábián  Gusztáv  polgármester    Adatbázist  kellene  létrehozni,  levelekről,  e-mailokról,  címekről  és 
Szervező Bizottságot alakítani. 
Megállapítja, hogy az ülésen jelen lévő két helyi lakos is jelentkezett ebben segítőként közreműködni,  
mivel számítógéppel rendelkeznek. 

Szavazásra bocsátja, aki támogatja azt, hogy az elszármazott salföldiek első találkozóját 
megrendezzék az kézfeltartással szavazzon. 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül meghozta  az alábbi
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30/2011. /II. 21./ Kt. határozat   

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete elviekben támogatja, hogy az elszármazott 
salföldi személyek és a salföldi lakosok első találkozója létrejöjjön. 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 
Határidő: azonnal. 

7. Testvértelepülési kapcsolatok létrehozása.  

Fábián  Gusztáv  polgármester   A  testvértelepülési  kapcsolatok  létrehozására  több  javaslat 
érkezett:  Svájcban egy falu,  amely szintén szőlőgazdálkodással  foglalkozik,  Mátraszentimrei  
önkormányzat, amelyhez öt falu tartozik és lehetőségként merült fel Dobruska város, amelyet az 
ábrahámhegyi polgármester úr ajánlott fel, hogy közösen tudnának menni Dobruskára. 

Somogyi Márk Képviselő   Ő hasonló faluval való kapcsolatfelvételt javasolja, mint Salföld, akiktől 
lehetne tanulni és mások felé megnyílni. Svájci községet vagy egy erdélyi települést javasol. 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester   Mátraszentimre községet javasolja, erről az előző ülésen adott 
tájékoztatást. Meglátása szerint inkább magyar település legyen. 

Somogyi Győző  Hasonló méretű falut kell keresni, és egy személyt aki vállalja a kapcsolattartást, ha 
külföldi kapcsolatot keresnek idegen nyelvet is kell tudni. Javasolja, hogy a szentbékállai 
polgármestert Sárvári Attilát hívják meg és hallgassák meg a tapasztalatait, mivel nekik is külföldi 
község a testvértelepülésük. 

8. Támasz Alapítvánnyal kapcsolatos pénzügyi igények.   

Fábián Gusztáv polgármester 
A képviselő-testület ebben nem érzi felelősnek magát. Salföld a Támasz Szociális Alapszolgáltató 
Társulással látta el az étkeztetést és a házi segítségnyújtást.  Badacsonytomaj önkormányzat felvette a 
pénzt és el is költötte, ő volt a munkaadó is. Megdöbbente tapasztalta a képviselő-testület, hogy 
milyen összegeket költöttek el erre a célra és mennyivel kevés munkavégzés volt ennek arányában és 
most Salföldnek 1.950.294 Ft-ot kellene fizetnie. 

Ábrahámhegy és Balatonrendes községek polgármestereivel közösen levelet írtak Badacsonytomaj 
önkormányzatának, hogy ezt az összeget nem fizetik ki, de még válasz nem érkezett.  

Ugyanakkor a Tapolca és Környéke Kistérség Többcélú Társulása  ülésén szó volt arról, hogy a 
Balaton-felvidéki Szociális és Gyermekjóléti Szolgálat ellenőrzése során is visszafizetési kötelezettség 
keletkezett és  most kell elfogadni a kistérség költségvetését. Az előző Kistérségi Társulási ülésen ez 
az összeg 29 millió forint volt, ezt osztják el a 33 településnek,  viszont a tegnapi nap folyamán 
érkezett meg a Tapolca és Környéke Kistérség Többcélú  Társulás költségvetése, amelyben ez az 
összeg már csak 16 millió forint. A fentiek okán ő nem szavazza meg a kistérség költségvetését. Nem 
írták le, hogy ki a felelős és mi az oka csak leosztották a költségvetésbe és kérik a polgármestereket, 
hogy szavazzák meg a költségvetést. 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester   Nem kellene megszavazni, mivel a másik két polgármesterrel 
levelet írtak, ugyanarról a dologról van szó. 
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Fábián Gusztáv polgármester  Az ellátás  tekintetében ugyanarról, de mivel a feladatellátás 
két helyen történt, így Badacsonytomajon  2008-ig ellenőriztek, Tapolcán pedig a 2009., 2010.-
es éveket, mind a két helyen probléma volt. 
  
Soltész Attila címzetes főjegyző   
A képviselő-testület már elfogadta a 2011. évi költségvetését és saját költségvetésébe nem tervezte be, 
bár tudott arról, hogy kell fizetni, tehát nem ismerte el.
Tájékoztatja a lakosságot, mivel az előzményeket nem ismerik, hogy a Magyar Államkincstár  
2010.  május  3.napjától  május  25.  napjáig  helyszíni  ellenőrzést  végzett  Badacsonytomajon, 
amely a környező önkormányzatokkal létrehozott Támasz Szociális  Alapszolgáltató Társulás 
feladatellátását, és normatív állami támogatás igénylését és elszámolását érintette. A vizsgálat – 
bár annak anyagát a mai napig nem ismerik teljesen - a gondozási naplóval nem megfelelően 
alátámasztott étkezést igénybevevők és gondozottak részére, valamint egyedi megállapodással 
alá nem támasztott létszám után a normatíva felhasználást nem ismerte el. A MÁK a 2007. és 
2008. évekre  36.934.700 Ft visszafizetési kötelezettséget állapított meg Badacsonytomaj Város 
Polgármesteri  Hivatala,  badacsonytomaji  Hivatásos  Önkormányzati  Tűzoltóság, 
badacsonytomaji  Pipitér  Közös  Fenntartású  Napközi  Otthonos  Óvoda,  badacsonytomaji 
Tourinform Iroda,  badacsonytomaji  Tatay  Sándor  Közös  Fenntartású  Általános  Iskola  és  a 
badacsonytomaji Városi Művelődési Központ és Könyvtár esetében,  melyből Badacsonytomaj 
Város  a  számítás  módját  nem részletezve  a  salföldi  gondozottak  és  szociális  étkezők  után 
visszafizetendő normatív támogatást 1.950.294 Ft-ban jelölte meg.  

Somogyi Márk Képviselő  17.45 órakor távozott, a képviselő-testület tagjainak száma 2 fő. 

Fábián Gusztáv polgármester   Ő nemmel tud szavazni, mivel nem szerepel a költségvetésükben. 
Felmerül a kérdés, hogy a Balaton-felvidéki Szociális és Gyermekjóléti Szolgálat  munkáját nekik 
igénybe kell-e venni. 

Soltész Attila címzetes főjegyző  Erre valószinűleg feladatellátási szerződést kötött az önkormányzat, 
amelyet át kell nézni. Nem javasolja, hogy ezt a feladatellátást az önkormányzat egymaga végezze, 
mivel az nagy összegű költségbe kerülne. A lakosoknak jogszabály alapján kell biztosítani ezt a 
szolgáltatást, viszont ha az önkormányzat egymaga biztosítja, annak olyan emberi erőforrás oldala 
van, hogy azt az önkormányzat költségvetése nem bírja el, továbbá  kiegészítő normatívát sem 
igényelhet az önkormányzat.  
Amennyiben ilyen szándéka van az önkormányzatnak javasolja, hogy a közelben működő más 
társulásokkal vegye először fel a kapcsolatot ilyen lehet - Balatonederics, - Révfülöp a tudomása 
szerint.  

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester   Véleményem szerint csak ebédszállítás történt.

Soltész Attila címzetes főjegyző  A legnagyobb probléma az volt, hogy nem történt visszaellenőrzés a 
gondozási napló tekintetében sem. Szúrópróbaszerűen nem ellenőrizték az ellátottakat, hogy 
ténylegesen megkapták-e azt a szolgáltatást, amire az  állam támogatást nyújtott. 

Fábián Gusztáv polgármester   Erről most nem tudnak dönteni, meg kell nézni a kiválás milyen 
feltételekkel lehetséges és az ellátás milyen formában lehetséges. 

9. Támogatási kérelmek  

Fábián Gusztáv polgármester 
A  támogatási  kérelmeket  a  képviselők  megkapták,  mely  szerint  kérelmet  nyújtott  be  a  Gázló 
Környezet- és Természetvédő Egyesület /8253 Révfülöp, Villa Filip tér 7. /, Ábrahámhegyi Polgárőr 
Egyesület  /  8256  Ábrahámhegy,  Badacsonyi  u.  13.  /  és  a  Veszprém  Megyei  Falugondnokok 
Egyesülete / 8247 Hidegkút, Fő u. 67/A. /.
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Az önkormányzat 2011. évi költségvetésében  50.000 Ft keretet biztosított alapítványok, egyesületek 
és civil szervezetek támogatására. 

Szavazásra bocsátja, aki támogatja azt, hogy Gázló Környezet- és Természetvédő Egyesület részére ne 
nyújtsanak támogatást az önkormányzat szűkös költségvetése miatt ,  az kézfeltartással szavazzon. 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül meghozta  az alábbi

31/2011. /II. 21./ Kt. határozat   

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Gázló Környezet- és Természetvédő 
Egyesület /8253 Révfülöp, Villa Filip tér 7. / kérelmét megismerve döntött arról, hogy az 
önkormányzat 2011.évi szűkös költségvetése miatt támogatást nem tud nyújtani 2011. 
évben. 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 
Határidő: azonnal. 

Fábián Gusztáv polgármester 
Szavazásra bocsátja, aki támogatja azt, hogy Veszprém Megyei Falugondnokok Egyesület részére  ne 
nyújtsanak  támogatást az önkormányzat szűkös költségvetése miatt, az kézfeltartással szavazzon. 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül meghozta  az alábbi

32/2011. /II. 21./ Kt. határozat   

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Veszprém Megyei Falugondnokok 
Egyesülete / 8247 Hidegkút, Fő u. 67/A. / kérelmét megismerve döntött arról, hogy az 
önkormányzat 2011.évi szűkös költségvetése miatt támogatást nem tud nyújtani 
2011.évben. 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 
Határidő: azonnal. 

Fábián Gusztáv polgármester 
Szavazásra bocsátja, aki támogatja azt, hogy az ábrahámhegyi Polgárőr Egyesületet 30.000 Ft-tal 
támogassák,  az kézfeltartással szavazzon. 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül meghozta  az alábbi

33/2011. /II. 21./ Kt. határozat   

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Ábrahámhegyi Polgárőr Egyesület / 8256 
Ábrahámhegy, Badacsonyi u. 13. /  kérelmét megismerve döntött arról, hogy 30.000 Ft 
összegű támogatást nyújt a részükre 2011.évben. 

A képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert a támogatási szerződés megkötésére.  

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 
Határidő: azonnal. 
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10./ Tatay Sándor Általános Iskola támogatásának elszámolási ügye. 

Fábián Gusztáv polgármester 
A  badacsonytomaji  Tatay  Sándor  Általános  Iskola  kérte,  hogy  az  iskola   lábazati  burkolat  
elkészítéséhez  nyújtott  15.000  Ft  összegű  támogatást  2011.  március  31-ig  felhasználhassák.  A 
támogatás nem került felhasználásra, emiatt nem számoltak el

Szavazásra bocsátja, aki támogatja azt, hogy a badacsonytomaji általános iskola a támogatást 2011. 
március 31-ig felhasználhassa az kézfeltartással szavazzon. 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül meghozta  az alábbi

34/2011. /II. 21./ Kt. határozat   

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete hozzájárulását adja ahhoz, hogy 
2010. évben a Tatay Sándor Közös Fenntartású Általános Iskola / 8258 Badacsonytomaj, 
Kert u. 14./ részére a lábazati burkolat elkészítéséhez nyújtott támogatásról legkésőbb 
2011. március 31.-ig számoljon el  és a teljesítést számlával igazolja. 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 
Határidő: 2011. március 31. 

11./  Vegyes ügyek. 

Pályázat benyújtása ÖNHIKI pályázat keretében.

Fábián Gusztáv polgármester  
Javasolja, hogy a Belügyminisztériumhoz a  költségvetési hiány csökkentésére pályázatot nyújtsanak 
be ÖNHIKI pályázat keretében. 

Szavazásra bocsátja, aki támogatja azt, hogy a költségvetési hiány csökkentésére pályázatot 
nyújtsanak be az kézfeltartással szavazzon. 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül meghozta az alábbi  

35/2011. /II. 21./ Kt. határozat   

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete pályázatot nyújt be a 
Belügyminisztérium és a Nemzetgazdasági Minisztérium  által kiírt  ÖNHIKI
 pályázat keretében az önkormányzat költségvetési hiányának csökkentésére. 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 
Határidő: azonnal. 

Közfoglalkoztatással kapcsolatos tájékoztató.

Fábián Gusztáv polgármester   
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 A közfoglalkoztatási programmal  kapcsolatban tájékoztatja a képviselő-testületet,  hogy   a 8 órás 
közfoglalkoztatási  támogatás  pályázatát   elutasította  a  Fejér  Megyei  Kormányhivatal  Munkaügyi 
Központ Tapolcai Kirendeltsége. Egy-egy  fő 4 órás közfoglalkoztatottra  nyújtottak lehetőséget  2-2 
hónap időtartamban. Ezt meghirdetik, azok részére akik bérpótló támogatásban részesülnek.  

Brüsszelben a Magyar Intézetben a bemutatkozás

Fábián Gusztáv polgármester 
 Brüsszelben  a  Magyar  Intézetben  a  bemutatkozás  megtörtént  a  Badacsony  régióról.  A  salföldi 
kiállítást lefotózták és képeket közzéteszik.
A  Brüsszeli  Magyar  Intézetben  megvalósuló  bemutatkozás  költségei  kb.  35.000  Ft-ba  kerültek, 
képkeret, csomagolóanyag stb. költsége. 

Mátraházi  Zsuzsanna  alpolgármester    Köszönetet  mond  azoknak  akik  a  kiállításhoz  bármilyen 
formában hozzájárultak, akár szervezéssel, akár fotóval vagy más egyéb segítséget nyújtottak. 

Pályázat benyújtása a „Legjobb Önkormányzati Gyakorlatok „ program keretében.

Fábián Gusztáv polgármester   
A Települési Önkormányzatok Országos Szövetségéhez pályázatot nyújtottak be a Legjobb 
Önkormányzati Gyakorlatok programja keretében. A pályázati témakör a helyi önkormányzati 
kommunikáció volt. A pályázatot Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester  elkészítette és benyújtásra 
került. 
Javasolja, a képviselő-testület fogadja el és hozzon határozatot arról, hogy a pályázat benyújtásra 
került. 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül meghozta az alábbi  

36/2011. /II. 21./ Kt. határozat   

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete  elfogadja, hogy pályázat került 
benyújtásra a Települési Önkormányzatok Országos Szövetsége által menedzselt 
„Példát adó gyakorlatok pályázatában „– a Legjobb Önkormányzati Gyakorlatok 
programja keretében – meghirdetett 2010.- évi  pályázati témakörben.

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 
Határidő: azonnal. 

Az  ülésen  jelen  lévő  helyi  lakos  jelezte,  hogy  többek   véleménye  szerint  a  két  hetenkénti  
szemétszállítás elegendő lenne.

 Soltész Attila címzetes főjegyző Tájékoztatójában elmondta, hogy a hulladékgazdálkodásról szóló 
törvény alapján a szemétszállítás kötelező közszolgáltatás és kötelező a heti egy alkalommal történő  
szállítás. A képviselő-testület a helyi rendeletében lehetőséget biztosított a kisebb űrmértékű edényzet  
igénybevételére, az edényzetváltást a szolgáltatónál kell írásban bejelenteni. 

Fábián Gusztáv polgármester   Az ülést  18.15 órakor bezárja.

k.m.f.
Soltész Attila Fábián Gusztáv 
címzetes főjegyző polgármester 
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